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Tuukka Saimen, Kai-Ari Lundell och Paula Lehmuskallio samt 11 andra ledamöter lämnade in följande 
motion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning: 

”Vi fullmäktigeledamöter som undertecknat motionen föreslår att Vanda stad genast inleder 
förberedelser för att trygga skäliga elavgifter för hushåll och företag i Vanda och följer elmarknadslagen 
för 67 §:s del.

Vanda stad är huvudägare i Vanda Energi (60 %). Vanda Energi är marknadsledare i Vandaregionen och 
är skyldig att följa 67 § i elmarknadslagen. Lagen förpliktar detaljförsäljare som har betydande 
marknadsinflytande att på sitt ansvarsområde leverera el till skäligt pris till konsumenterna och till andra 
slutförbrukare.

Vanda Energi har år 2020 överfört elförsäljningen till Oomi Energia. Oomi Energia är ett av Finlands 
största elförsäljningsbolag. I Finland övervakas el- och gasmarknaden av energimyndigheten. Oomi 
Energia har inte uppfyllt de lagenliga kraven på ansvar när det gäller leveransskyldigheten. 
Energimyndigheten är medveten om Oomi Energias verksamhetssätt och har begärt att bolaget ändrar 
prissättningen. Trots det har Oomi Energia inte erbjudit sina kunder i ansvarsområdet skäliga avtal för 
grundel.

Till exempel Vanda Energis konkurrent Helsingfors elproducent Helen följer elmarknadslagen. 
Energipriset c/kWh i augusti för leveransskyldighetsprodukten var 13,99 alv 24 %. Oomi erbjuder ingen 
motsvarande produkt och elavtalet erbjuds endast enligt priset på elbörsen.

Elpriset förväntas bli mångdubbelt högre under den kommande vintern. Elpriserna är exceptionellt höga 
på grund av det osäkra läget i Europa. Kostnaderna för Vanda Energis egen elproduktion steg dock inte 
nämnvärt.

Varför binder Vanda Energi den energi som bolaget själv producerar för Vandaborna till 
elmarknadspriset? Ingen lag förpliktar elbolag att sälja el till elmarknadspris till invånarna i det egna 
ansvarsområdet.

Vi föreslår att Vanda stad genast börjar bereda åtgärder för att sänka elpriset och följa elmarknadslagen 
i Vanda Energi som ägs av staden.”

Stadsfullmäktige 22.8.2022 § 14 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning.

Bilaga:



– Tuukka Saimens, Kai-Ari Lundells, Paula Lehmuskallios och 11 andra ledamöters 
undertecknade motion om att trygga skäliga elavgifter för hushåll och företag i Vanda samt 
om att följa elmarknadslagen


